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PROTOKÓŁ NR XXVI/2021 

XXVI Sesji Rady Powiatu w Wałczu VI kadencji, 

która odbyła się 24 czerwca 2021 r. w godz. 1300- 1723 

w zdalnym trybie obradowania 

 
Zdalny tryb obradowania oznacza, że prowadzenie obrad przez Przewodniczącego Rady Powiatu  
w Wałczu odbywać się będzie w sali narad  Starostwa Powiatowego w Wałczu przy  
ul. Dąbrowskiego 17, a łączność z radnymi i innymi uczestnikami sesji następować będzie  
z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość za pośrednictwem oprogramowania 
ZOOM. 

 
Obrady sesji były transmitowane i utrwalono nagranie z obrad. 
Nagranie sesji udostępniono na stronie bip.powiatwalecki.pl 
 
Porządek obrad XXVI sesji Rady Powiatu w Wałczu VI kadencji:    
1. Sprawy organizacyjne: 

a)    otwarcie sesji, 
b) stwierdzenie quorum, 
c) przedstawienie porządku obrad, 
d) przyjęcie protokołu z XXIV sesji Rady Powiatu w Wałczu, 
e) przyjęcie protokołu z XXV sesji Rady Powiatu w Wałczu. 

2. Informacja o pracy Zarządu Powiatu w Wałczu w okresie  od 15.04.2021r. do 28.05.2021r.: 
a) dyskusja, 
b) przyjęcie informacji. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XXIV i XXV sesji Rady 
Powiatu w Wałczu VI kadencji powierzonych do realizacji  Zarządowi Powiatu w Wałczu: 
a) dyskusja, 
b) przyjęcie sprawozdania. 

4. Sprawozdanie z realizacji uchwały Rady Powiatu w Wałczu podjętej podczas XXIV sesji Rady Powiatu  
w Wałczu VI kadencji powierzonej do realizacji Przewodniczącemu Rady Powiatu  w Wałczu: 
a) dyskusja, 
b) przyjęcie informacji. 

5. Sprawozdanie Starosty Wałeckiego z działalności Starostwa Powiatowego w Wałczu w okresie 
między sesjami: 
a) dyskusja. 

6. Informacja o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie od 15.04.2021r. do 10.06.2021r.: 
a) dyskusja, 
b) przyjęcie informacji.     

7.   Rozpatrzenie Raportu o stanie Powiatu Wałeckiego za 2020 rok: 
a) przedstawienie  Raportu, 
b) debata nad Raportem, 

− głosy radnych, 

− głosy mieszkańców. 
c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Wałczu wotum zaufania. 

8. Udzielenie Zarządowi Powiatu w Wałczu absolutorium za 2020 rok: 
a) informacja o stanie mienia Powiatu Wałeckiego za 2020 r., 
b) przedstawienie sprawozdania finansowego Powiatu Wałeckiego za rok 2020, 
c) przedstawienie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za 2020 rok, 
d) przedstawienie uchwały Składu Orzekającego RIO w Szczecinie w sprawie wydania opinii  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za 2020 rok, 
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e) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 
absolutorium  z tytułu wykonania budżetu w 2020 roku, 

f) przedstawienie uchwały Składu Orzekającego RIO w Szczecinie w sprawie wydania opinii  
o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za 2020 rok, 

g) dyskusja, 
h) przyjęcie informacji o stanie mienia Powiatu Wałeckiego za 2020 r., 
i) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu Wałeckiego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu w 2020 roku, 
j) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Wałczu absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za 2020 rok. 
9. Informacja na temat realizacji Strategii Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Powiatu Wałeckiego na 

lata 2011-2020, za 2020 rok: 
a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 
b) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu, 
c) dyskusja, 
d) przyjęcie informacji. 

10. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu za 2020 r.: 
a) sprawozdanie PCPR w Wałczu, 
b) stanowisko  Zarządu Powiatu w Wałczu, 
c) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 
d) dyskusja, 
e) przyjęcie sprawozdania. 

11. Sprawozdanie z realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 
2014-2020, za 2020r.:  
a) stanowisko Zarządu Powiatu w Wałczu, 
b) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu,  
c) dyskusja, 
d) przyjęcie informacji. 

12. Informacja na temat  realizacji Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych  
w zakresie rehabilitacji społecznej i przestrzeganie  Praw Osób Niepełnosprawnych na lata 2016 -
2020, za 2020 r.:   
a) informacja PCPR w Wałczu,  
b) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 
c) dyskusja, 
d) przyjęcie informacji. 

13. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2020 dla powiatu wałeckiego: 
a) dyskusja, 
b) przyjęcie oceny. 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XIX/157/2020 w sprawie wysokości opłat za usunięcie  
i przechowywanie pojazdu usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów powstałych w razie 
odstąpienia od usunięcia pojazdu w 2021 r.: 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu, 
b) dyskusja,  
c) podjęcie uchwały. 

15. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Wałczu w sprawie złożonych interpelacji, zapytań  
i wniosków. 

16. Interpelacje oraz zapytania radnych. 
17. Wnioski i oświadczenia radnych. 
18. Zakończenie sesji. 
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Ad. pkt. 1  

Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie sesji, 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio, przywitał Zarząd Powiatu, Radnych Rady 
Powiatu i Skarbnika Powiatu oraz zaproszonych gości. 
Lista obecności radnych stanowi załączniki Nr 1 do protokołu * 
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załączniki Nr 2 do protokołu * 

 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio na podstawie §13 ust.3 Statutu Powiatu 
Wałeckiego otworzył obrady  XXVI  Sesji Rady Powiatu w Wałczu VI kadencji. 
Zgodnie z art.15zzx ust.1 i 2 ustawy z dnia 2 marca 2020r. o szczególnych rozwiązaniach 
związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób 
zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych XXVI Sesja Rady Powiatu 
w Wałczu zostanie przeprowadzona została w zdalnym trybie obradowania. 
 
Wiceprzewodniczący poinformował,  że obrady sesji są transmitowane i utrwalane za pomocą 
urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad zostaną udostępnione w Biuletynie 
Informacji Publicznej i na stronie internetowej powiatu oraz biurze Rady Powiatu. 
Jednocześnie poinformował, że głosowania na sesji zostaną przeprowadzone w trybie 
głosowania imiennego bez możliwości korzystania z systemu do głosowania. 
Na podstawie §21 Statutu Powiatu Wałeckiego głosowanie imienne odbyło się w ten sposób,  
że odczytano kolejno nazwiska radnych i odnotowano głos zgodnie z wolą  radnego w protokole 
głosowania imiennego. 
 

b) stwierdzenie quorum, 
Obecność Radnych Rady Powiatu na sesji została sprawdzona po przez odczytanie przez 
Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu  Cezarego Skrzypczaka  kolejno nazwiska radnego, którzy 
po wywołaniu potwierdzili swoją obecność. 
Zgodnie ze sprawdzoną obecnością Wiceprzewodniczący Rady Powiatu  Tadeusz Wenio 
stwierdził quorum. Na stan ogólny 17 radnych, 16 obecnych , nieobecny radny Jerzy Goszczyński. 
Wobec stwierdzonego quorum Rada Powiatu mogła podejmować prawomocne decyzje. 
 

c) przedstawienie porządku obrad,   
Porządek obrad XXVI Sesji Rady Powiatu został przedstawiony radnym w materiałach na Sesję, stanowi 
załącznik Nr 3 do protokołu*. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio poinformował radnych, że do przedłożonych 
projektów uchwał zostanie wprowadzona zmiana w zakresie roku  i pozycji dziennika 
promulgacyjnego ustawy o samorządzie powiatowym. 
W dniu 23 czerwca 2021r. weszła w życie ustawa z dnia 20 kwietnia 2021r.    o zmianie ustawy 
o samorządzie gminnym, ustawy o samorządzie powiatowym, ustawy o samorządzie 
województwa oraz ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, ogłoszona  
w Dzienniku Ustaw z 2021r. pod poz. 1038. Z tym dniem wprowadzone zostały zmiany do ustawy 
o samorządzie powiatowym. 
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O godz. 13.06 na obrady sesji przybył radny Jerzy Goszczyński.  Na stan ogólny 17 , obecni 
wszyscy radni. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio poinformował, że w dniu 21 czerwca  2021r. 
Zarząd Powiatu w Wałczu złożył pisemny wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 
dodatkowego projektu uchwały: 

➢ w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2021 rok. 
 
Wniosek i  projekty uchwał  stanowią  załącznik Nr 4 do protokołu*. 

 

Ponadto Wiceprzewodniczący Rady Powiatu zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 
w punkcie 13 lit.a) pn. Ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu  
w Wałczu, które nie zostało ujęte w porządku  omyłkowo.   
Dotychczasowe litery a i b otrzymają numeracje odpowiednio b i c.  
 
Zgodnie z art.15 ust. 2 ustawy o samorządzie powiatowym rada powiatu może wprowadzić 
zmiany w porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 
 
Wobec powyższego Wiceprzewodniczący Rady Powiatu poddaję pod głosowanie wnioski  
o wprowadzenie do porządku obrad  

 
➢ Pkt.13 lit.a) pn. „ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu” 
 
LICZBA OBECNYCH  - 17 
GŁOSY ZA  -  17 (radni: Bogdan Białas, Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy Goszczyński, Jan 
Grudziński, Anna Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, Sławomir Niewczas, 
Janusz Różański, Ireneusz Sawczyszyn, Cezary Skrzypczak, Tomasz Srebrzyński, Bogdan 
Wankiewicz, Tadeusz Wenio, Mirosław Wiercioch, Roman Wiśniewski) 
GŁOSY PRZECIW - 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 0 
W wyniku głosowania został wprowadzony punkt 13 lit.a)  do porządku obrad.  
 
➢ Pkt 14. „Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2021 rok.” 

 
LICZBA OBECNYCH  - 17 
GŁOSY ZA  -  17 (radni: Bogdan Białas, Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy Goszczyński, Jan 
Grudziński, Anna Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, Sławomir Niewczas, 
Janusz Różański, Ireneusz Sawczyszyn, Cezary Skrzypczak, Tomasz Srebrzyński, Bogdan 
Wankiewicz, Tadeusz Wenio, Mirosław Wiercioch, Roman Wiśniewski) 
GŁOSY PRZECIW - 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 0 
W wyniku głosowania został wprowadzony punkt 14 do porządku obrad.  

 
Pozostałe punkty otrzymują numerację kolejną.  
Wiceprzewodniczący Rady zapytał się Radnych czy są inne propozycje zmiany w porządku obrad sesji. 

 



BR.0002.26.2021 

 

 

5 

 

d) przyjęcie protokołu z XXIV sesji Rady Powiatu w Wałczu, 
 

Protokół z XXIV sesji Rady Powiatu w Wałczu, która odbyła się w dniu 29 kwietnia 2021 r.  został 
przygotowany i wyłożony w statutowym terminie. Nie zostały zgłoszone ani wniesione ze strony 
Państwa Radnych poprawki  i uzupełnienia do protokołu, w związku z powyższym przechodzimy 
do przyjęcia protokołu z XXIV sesji rady Powiatu w Wałczu. 
 
LICZBA OBECNYCH  - 17 
GŁOSY ZA  -  17 (radni: Bogdan Białas, Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy Goszczyński, Jan 
Grudziński, Anna Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, Sławomir Niewczas, 
Janusz Różański, Ireneusz Sawczyszyn, Cezary Skrzypczak, Tomasz Srebrzyński, Bogdan 
Wankiewicz, Tadeusz Wenio, Mirosław Wiercioch, Roman Wiśniewski) 
GŁOSY PRZECIW - 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 0 
 

e) przyjęcie protokołu z XXV sesji Rady Powiatu w Wałczu, 
 

Protokół z XXV sesji Rady Powiatu w Wałczu, która odbyła się w dniu 27 maja 2021 r.  został 
przygotowany i wyłożony w statutowym terminie. Nie zostały zgłoszone ani wniesione ze strony 
Państwa Radnych poprawki  i uzupełnienia do protokołu, w związku z powyższym przechodzimy 
do przyjęcia protokołu z XXV sesji rady Powiatu w Wałczu  
 
LICZBA OBECNYCH  - 17 
GŁOSY ZA  -  17 (radni: Bogdan Białas, Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy Goszczyński, Jan 
Grudziński, Anna Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, Sławomir Niewczas, 
Janusz Różański, Ireneusz Sawczyszyn, Cezary Skrzypczak, Tomasz Srebrzyński, Bogdan 
Wankiewicz, Tadeusz Wenio, Mirosław Wiercioch, Roman Wiśniewski) 
GŁOSY PRZECIW - 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 0 
 

Ad. pkt. 2. 

Informacja o pracy Zarządu Powiatu w Wałczu w okresie  od 15.04.2021r.do 28.05.2021r.: 
Przedmiotową pisemną informację załączono do materiałów na XXVI Sesję Rady Powiatu w Wałczu. 
Stanowi ona załącznik nr 5 do niniejszego protokołu*. 

 
a) dyskusja  

Radny Janusz Różański (00:14:30), Starosta Wałecki  Bogdan Wankiewicz (00:15:27), Radny 
Janusz Różański (00:16:50) Starosta Wałecki  Bogdan Wankiewicz (00:16:57), Radny Roman 
Wiśniewski (00:17:06) Starosta Wałecki Bogdan Wankiewicz (00:18:35), Radny Roman 
Wiśniewski (00:20:13)Starosta Wałecki Bogdan Wankiewicz (00:20:17) Radny Roman 
Wiśniewski (00:20:21) , Starosta Wałecki  Bogdan Wankiewicz (00:20:37), Wicestarosta Wałecki 
Jolanta Wegner (00:21:27), Radny Roman Wiśniewski (00:26:28), Wicestarosta Wałecki Jolanta 
Wegner (00:27:00), Radny Jerzy Goszczyński (00:27:09) 
 
O godz. 13.23 obrady sesji opuścił  Przewodniczący Rady Bogdan Białas. Na stan ogólny 17 radnych , 
obecnych 16. 
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Wobec braku innych chętnych do zabrania głosu Wiceprzewodniczący Rady Powiatu poddał pod 
głosowanie Informację Zarządu Powiatu w okresie  od 15.04.2021r.do 28.05.2021r. 
 

b) przyjęcie informacji 
LICZBA OBECNYCH  - 16 
GŁOSY ZA  - 16 (radni: Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy Goszczyński, Jan Grudziński, Anna 
Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, Sławomir Niewczas, Janusz Różański, 
Ireneusz Sawczyszyn, Cezary Skrzypczak, Tomasz Srebrzyński, Bogdan Wankiewicz, Tadeusz 
Wenio, Mirosław Wiercioch, Roman Wiśniewski) 
GŁOSY PRZECIW - 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 0 
 
Ad. pkt. 3. 

Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XXIV, XXV sesji 
Rady Powiatu w Wałczu VI kadencji powierzonych do realizacji  Zarządowi Powiatu w Wałczu: 
Przedmiotowe pisemne sprawozdanie załączono do materiałów na XXVI Sesję Rady Powiatu w Wałczu. 
Stanowi ono załącznik nr 6 do niniejszego protokołu*. 
 

a) dyskusja 
Radny Roman Wiśniewski (00:30:53), Wiceprzewodniczący Rady Powiatu  Tadeusz Wenio 
(00:32:45),Radny Roman Wiśniewski (00:33:01), Wiceprzewodniczący Rady Powiatu  Tadeusz 
Wenio (00:33:06), Radny Roman Wiśniewski (00:33:16), Wiceprzewodniczący Rady Powiatu  
Tadeusz Wenio (00:33:20) 
 
Wobec braku innych chętnych do zabrania głosu Wiceprzewodniczący Rady Powiatu poddał pod 
głosowanie Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XXIV, XXV sesji 
Rady Powiatu w Wałczu VI kadencji powierzonych do realizacji  Zarządowi Powiatu w Wałczu. 
 

b) przyjęcie sprawozdania 
LICZBA OBECNYCH  - 16 
GŁOSY ZA  - 15 (radni: Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy Goszczyński, Jan Grudziński, Anna 
Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, Sławomir Niewczas, Janusz Różański, 
Ireneusz Sawczyszyn, Cezary Skrzypczak, Tomasz Srebrzyński, Bogdan Wankiewicz, Tadeusz 
Wenio, Mirosław Wiercioch) 
GŁOSY PRZECIW - 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 1 (radny: Roman Wiśniewski) 
 
Ad. pkt. 4. 
Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XXIV sesji Rady 
Powiatu w Wałczu VI kadencji powierzonych do realizacji  Przewodniczącemu Rady Powiatu  
w Wałczu: 
Przedmiotowe pisemne sprawozdanie załączono do materiałów na XXVI Sesję Rady Powiatu w Wałczu. 
Stanowi ono załącznik nr 7 do niniejszego protokołu*. 

 
a) dyskusja 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Wiceprzewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie 
Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XXIV sesji Rady Powiatu  
w Wałczu VI kadencji powierzonych do realizacji Przewodniczącemu Rady Powiatu w Wałczu. 
 



BR.0002.26.2021 

 

 

7 

 

O godz. 13.36 na  obrady sesji powrócił  Przewodniczący Bogdan Białas. Na stan ogólny 17 radnych, 
obecnych 17. 

 
b) przyjęcie sprawozdania 

LICZBA OBECNYCH  - 17 
GŁOSY ZA  - 16 (radni: Bogdan Białas, Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy Goszczyński, Jan 
Grudziński, Anna Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, Sławomir Niewczas, 
Janusz Różański, Ireneusz Sawczyszyn, Cezary Skrzypczak, Tomasz Srebrzyński, Bogdan 
Wankiewicz, Tadeusz Wenio, Mirosław Wiercioch,) 
GŁOSY PRZECIW - 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 1 (radny: Roman Wiśniewski) 
 
Ad. pkt. 5. 
Sprawozdanie Starosty Wałeckiego z działalności Starostwa Powiatowego w Wałczu  
w okresie między sesjami: 
Przedmiotowe pisemne sprawozdanie załączono do materiałów na XXVI Sesję Rady Powiatu                         
w Wałczu. Stanowi ono załącznik nr 8 do niniejszego protokołu*. 

 
a) dyskusja 

Radny Jerzy Goszczyński (00:37:42), Starosta Wałecki Bogdan Wankiewicz (00:38:45), Jerzy 
Goszczyński (00:41:10), Starosta Wałecki Bogdan Wankiewicz (00:41:29), Wicestarosta Wałecki 
Jolanta Wegner (00:41:31), Radny Jerzy Goszczyński (00:41:41), Starosta Wałecki Bogdan 
Wankiewicz (00:41:52), Radny Roman Wiśniewski (00:42:37), Starosta Wałecki Bogdan 
Wankiewicz (00:42:55), Radny Roman Wiśniewski (00:42:59), Starosta Wałecki Bogdan 
Wankiewicz (00:43:08). 
 
Wobec braku innych chętnych do zabrania głosu Wiceprzewodniczący Rady Powiatu przeszedł do 
kolejnego punktu porządku obrad. 
 

Ad. pkt. 6. 

Informacja o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie od 15.04.2021r.do 10.06.2021r.: 
Przedmiotową pisemną informację załączono do materiałów na XXVI Sesję Rady Powiatu  
w Wałczu. Stanowi ona załącznik nr 9 do niniejszego protokołu*. 

 
a)  dyskusja. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie 
Informację o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie od 15.04.2021r. do 10.06.2021r. 

 
Obrady sesji opuścił radny Jan Grudziński. Na stan ogólny 17 radnych , obecnych 16. 

 
b)  przyjęcie informacji  

LICZBA OBECNYCH  - 16 
GŁOSY ZA  - 16 (radni: Bogdan Białas, Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy Goszczyński, Anna 
Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, Sławomir Niewczas, Janusz Różański, 
Ireneusz Sawczyszyn, Cezary Skrzypczak, Tomasz Srebrzyński, Bogdan Wankiewicz, Tadeusz 
Wenio, Mirosław Wiercioch, Roman Wiśniewski) 
GŁOSY PRZECIW - 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 0 
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Na obrady sesji powrócił  radny Jan Grudziński. Na stan ogólny 17 radnych , obecnych 17. 

 

Ad. pkt. 7. 

Rozpatrzenie Raportu o stanie Powiatu Wałeckiego za 2020 rok. 
Przedmiotową pisemną informację przekazano radnym w dniach od 28.05. do 1.06. Stanowi ona 
załącznik nr 10 do niniejszego protokołu*. 

  
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio poinformował Radnych, że rozpatrzenie 
tego punktu porządku obrad nastąpi według kolejności podanej w zawiadomieniu o zwołaniu 
sesji.   
Poinformował, że nie wpłynęły zgłoszenia mieszkańców do udziału w debacie nad raportem oraz 
zgłoszenia radnych do udziału w debacie odbywać się będą na zasadach zgłaszania się do 
dyskusji w sesjach zdalnych. Radnych nie obowiązują ograniczenia czasowe udziału w debacie. 
Przypomniał, także że ustawodawca jednoznacznie określił, że rozpatrzenie raportu o stanie 
powiatu następuje po przeprowadzeniu debaty. Debatę określa się jako szczególny rodzaj 
dyskusji, w tym przypadku nad raportem o stanie powiatu. 
 

a) przedstawienie  Raportu, 

Starosta Wałecki Bogdan Wankiewicz przedstawił Raport o stanie Powiatu Wałeckiego za 2020 

rok (00:47:54 - 01:29:55) 

b) debata nad Raportem, 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio otworzył debatę nad raportem o stanie 
Powiatu Wałeckiego za 2020 rok. 
 

– głosy radnych, 

Do udziału w debacie zgłosił się radni:   Janusz Różański,  Roman Wiśniewski i Jerzy Goszczyński.   
 
Radny Janusz Różański (01:30:59 - 01:40:14), Radny Roman Wiśniewski (01:40:22 - 01:47:39),  
Radny Jerzy Goszczyński (  01:47:55- 02:00:02), Radny Roman Wiśniewski (02:00:18- 02:04:41) 
 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio (02:04:56) Przewodniczący Rady Bogdan 
Białas (02:05:30) Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio (02:06:05), Radny Roman 
Wiśniewski (02:06:29) Radny Janusz Różański (02:06:45 - 02:08:07), Wiceprzewodniczący Rady 
Powiatu Cezary Skrzypczak (02:08:16 - 02:09:59) 
 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio zamknął debatę nad raportem o stanie 
Powiatu Wałeckiego za 2020 rok. 
  
Starosta Wałecki  podsumował debaty nad raportem o stanie Powiatu Wałeckiego za 2020 rok. 
(02:10:23) 
 
W dyskusji udział wzięli: 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio (02:14:33), Radny Roman Wiśniewski 
(02:14:51), Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio (02:14:55),  Starosta Wałecki   
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Bogdan Wankiewicz  (02:15:16), Radny Roman Wiśniewski (02:16:57) Wiceprzewodniczący 
Rady Powiatu Tadeusz Wenio (02:17:08), Radny Roman Wiśniewski ( 02:17:13) 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio (02:17:15), Radny Roman Wiśniewski 
(02:17:22), Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio (02:17:29),  Starosta Wałecki  
Bogdan Wankiewicz (02:17:32), Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio (02:17:38), 
Radny Roman Wiśniewski (02:17:41),  Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio 
(02:17:48). 
 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Wałczu wotum zaufania 

LICZBA OBECNYCH  - 17 
GŁOSY ZA  -  15 (radni: Bogdan Białas, Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy Goszczyński, Jan 
Grudziński, Anna Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, Sławomir Niewczas, 
Ireneusz Sawczyszyn,  Cezary Skrzypczak, Tomasz Srebrzyński, Bogdan Wankiewicz, Tadeusz 
Wenio, Mirosław Wiercioch) 
GŁOSY PRZECIW – 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 2 (radni: Janusz Różański, Roman Wiśniewski) 
W wyniku imiennego głosowania uchwała została przyjęta bezwzględną większością głosów                      
i  otrzymuje Nr XXVI/193/2021. Uchwała wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 11  
do niniejszego protokołu*.  
 

 

Ad. pkt 8.  
Udzielenie Zarządowi Powiatu w Wałczu absolutorium za 2020 rok: 
 

a) informacja o stanie mienia Powiatu Wałeckiego za 2020 r., 

Przedmiotową Informację załączono do materiałów na XXVI sesję Rady Powiatu w Wałczu. Stanowi ona 
załącznik nr 12 do niniejszego protokołu*. 

 
b) przedstawienie sprawozdania finansowego Powiatu Wałeckiego za rok 2020, 

Przedmiotowe Sprawozdanie załączono do materiałów na XXVI sesję Rady Powiatu w Wałczu. Stanowi 
ono załącznik nr 13 do niniejszego protokołu*. 

 
Paweł Gwozdecki - Skarbnik Powiatu (02:21:25) 
- „Panie Przewodniczący , Panie i Panowie Radni. Otóż sprawozdanie finansowe powiatu składa 
się z  3 dokumentów, mamy tutaj bilans, zestawienie zmian w  funduszu oraz rachunek zysków 
i strat,  do tego mamy szeroką informację dodatkową. W mojej ocenie najważniejszym 
dokumentem, spośród tych 3 tak naprawdę, jeden z nich kryje się pod dwoma nazwami bilans  
i bilans budżetu. Ten bilans budżetu jest najistotniejszym, on przedstawia nam tutaj w cyfrach, 
to o czym tak często mówimy, czyli  wynik finansowy budżetu oraz poziom naszego zadłużenia. 
W roku 2020 wykonaliśmy ponad 2 mln spłaty naszego długu, równocześnie zaciągnęliśmy 
kredyt na realizację inwestycji, które miały być w  dużej części  finansowane w roku 2020. 
Natomiast z różnych powodów przeszły częściowo na rok 2021, jakby wypełnienie i ich realizacja 
czy wykorzystanie tych kredytu nastąpi w roku bieżącym, myśli przede wszystkim o inwestycji 
przy Powiatowym Centrum Kształcenia  Zawodowego i Ustawicznego,  oprócz tych wskaźników, 
oprócz kwestii długu, istotna jest kwestia wyniku budżetu. Budżet zakończy się nadwyżką  
w wysokości ponad 300 tys. zł,  a trzeba myśleć o tym, że planowany był deficyt, tutaj zamyka 
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nam się klamra. Ów deficyt wystąpiłby w momencie, kiedy nasze środki od zaciągniętych 
kredytów zostałyby wydatkowane w roku 2020, stąd ta różnica spora między założeniami 
pierwotnymi, czyli ponad 4 mln  deficytem, a wynikiem w wysokości  ponad 300 tys. zł wynikiem 
dodatnim. Co jest istotne w roku 2020 trochę wybiegam już do samego sprawozdania z budżetu, 
to, że w kwestii działalności bieżącej Powiat  nie naruszył obowiązujących przepisów i raczej nie 
przekroczył wydatku bieżących ponad dochodów, byliśmy w stanie spłacić dług, byliśmy w stanie 
pokryć dochody bieżące powiatu. Ja myślę, że w późniejszej dyskusji, w odniesieniu do kolejnych 
dokumentów tutaj będą oczekiwał oczywiście na pytania Państwa radnych”. 
 

c) przedstawienie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za 

2020 rok, 

Przedmiotowe Sprawozdanie załączono do materiałów na XXVI sesję Rady Powiatu w Wałczu. Stanowi 
ono  załącznik nr 14 do niniejszego protokołu*. 

 
Paweł Gwozdecki - Skarbnik Powiatu( 02:25:21) 
- „Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni. Otóż w sprawozdaniu zgodnie z opinię RIO 
zostały przedstawione najważniejsze elementy i tutaj wyszczególniliśmy dochody i wydatki 
powiatu w podziale na wydatki bieżące i wydatki majątkowe oraz dochody bieżące i dochody 
majątkowe. Generalnie w roku 2020 wykonaliśmy planowane dochody w wysokości 86,5%  
z tego istotne jest to, że dochody bieżące wykonaliśmy  w  wysokości 98,3%, czyli niemal  
w 100% , jest to kwota 59 mln 271 tys. zł w kwestii wydatków wykonaliśmy je w kwocie 
67 mln 255 tys. zł z tego bieżące wydaliśmy w wysokości 56 mln 637 tys. zł, tutaj kwota 
wykonania to jest 94,4%. Dochody majątkowe nieco się różniły od planowanych. Planowaliśmy 
dochody majątkowe w wysokości ponad 17 mln zł, prawie 18 mln -  17 mln 898 tys. zł, a to ze 
względu właśnie na kwestię realizacji inwestycji , które się zaczęły w drugiej połowie roku i braku 
spływu refundacji. Tu znowu będzie tak, że w tym roku będziemy, mieli z kolei nieco wyższą od 
planowanych wcześniej, więc stąd ten niedobór w kwestii dochodów inwestycyjnych. Z drugiej 
zaś strony można powiedzieć, może odniosę się tutaj do kwestii tych kwestii pandemicznych, że 
w wydatkach majątkowych nieco pomogła nam sytuacja związana z dotacjami centralnymi,  na 
realizację zadań inwestycyjnych powiat uzyskał tutaj kwotę ponad 700 tys. zł jest to kwota, 
którą wykorzystaliśmy w roku 2020 w ponad 400 tys. zł w dużej mierze  znowu będzie służyła 
pokryciu inwestycji roku bieżącego. Takie najważniejsze inwestycje, których plan został 
zrealizowany w wysokości ponad 10 mln zł w ubiegłym roku to są inwestycje przede wszystkim 
inwestycje w  infrastrukturę drogową tutaj one już były szczegółowo wymieniane, 3 największe: 
Wołowe Lasy, aleja Tysiąclecia , droga Próchnowo - Bronikowo one łącznie ponad 8  mln zł. Poza 
inwestycjami drogowymi w zasadzie ograniczyliśmy kwestie inwestycyjne na Lokalne Centrum 
Nauki i na Powiatowe Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego. Jeżeli chodzi o Lokalne 
Centrum Nauki to było 1 mln zł, jeżeli chodzi o PCKZiU musieliśmy  wydać w ubiegłym roku na 
ten cel 458 tys. zł gro tych wydatków będzie zrealizowana w roku bieżącym. Generalnie budżet 
powiatu po tej stronie bieżącej nieomal w 50%  wykonanych wydatków bieżący w wysokości 
56 mln zł to  ponad 27 mln zł to są kwestie związane z  oświatą. Zarówno jeśli chodzi o szkołę, 
jak i jej częścią związaną z edukacyjną opieką wychowawczą, czyli internatami czy ośrodkami 
one tutaj stanowią te ośrodki, są związane z oświatą niepubliczną. Kolejnym dużym blokiem to 
jest kwestia pomocy społecznej. To jest ponad 3 mln 600 tys. zł kwestia pomocy rodzinie.  
To są wydatki budżetu powiatu wydatki bieżące w wysokości około 51 mln  200 tys. zł.  
Na transport w części bieżącej wydaliśmy ponad 1 mln  650 tys. zł, na administrację daliśmy się 
6 mln zł w całej grupie są wydatki, które się powtarzają co roku mniej więcej w podobnych 
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proporcjach w całej grupie wydatków. Pojawiły nam się w ubiegłym roku wydatki związane  
z zarządzaniem kryzysowym. Praktycznie nigdy nie były wykazywane w budżetach, ale  
w związku z pandemią są wykazywane i w samym tym rozdziale tym, dotyczącym zarządzania 
kryzysowego, to jest ponad 550 tys. zł gro tych wydatków pokrywane były transferami 
zewnętrznymi. Może warto powiedzieć o kwestii należności powiatu, ponieważ Regionalna Izba 
Obrachunkowa zwróciła w  swoim stanowisku, na to, że one nieco rosną i ich wysokość ponad 
700 tys. zł, ale musi pamiętać o tym, że głównie składają się one z  należności Skarbu Państwa  
z naszym udziałem w dochodach Skarby Państwa, są to dochody  generowane w Starostwie,  
w Komendzie Państwowej Straży Pożarne,  w Powiatowym Inspektoracie Nadzoru Budowlanego  
w najwyższej kwocie ponad 460 tys. zł w Starostwie i są to kwestie zaległości we wpłatach 
użytkowników wieczystych, ale te zaległości nie są bezpośrednio wobec nas, ale tutaj wobec 
udziałów w tych opłatach dla Powiatu , generalnie dla  Skarbu Państwa to jest to ponad 1 mln 
200 tys. zł. W okresie pandemii do budżetu powiatu wpłynęło nieco środków z tytułu pomocy 
finansowej,  już mówiłem o tych wydatkach ponad 550 tys. zł związanym z zarządzaniem 
kryzysowym, które w zasadzie zostały pokryte tylko dotacjami, natomiast uszczerbek, jakby  
w wobec pierwotnie planowanych dochodów z tytułu udziału osób fizycznych on wyniósł około 
od nich, ponad 300 tys. zł. To i tak nie jest zły wynik, ponieważ my na początku pandemii 
zauważyliśmy, czy pokazaliśmy spadek ponad 1,5 mln zł,  jednak widać na rynku pracy, zostały 
utrzymane pewne standardy, Powiat wprawdzie otrzymał mniej od pierwotnej kwoty, natomiast 
nie była,  aż to kwota tak dolegliwa. Tutaj również Powiaty uzyskiwały dodatkowe środki,  
w związku właśnie z Skarbu Państwa podniesionych z 25 do 50%. Natomiast to sytuacja może  
w związku z innym przepisem, który miał pomagać  spłacającym użytkownikom wieczystym 
przesuwając termin płatności na styczeń br. te dochody nie zostały wykonane w takiej kwocie 
jak rok wcześniej, rok wcześniej to było ponad 1,5 mln  zł , a teraz  400 tys. zł, to była mniej 
więcej różnica. Trzeba też wspomnieć o wskaźnikach zadłużenia i wskaźnikach spłaty, 
dopuszczalny wskaźnik spłaty powiatu, liczony wg algorytmu w  2020 roku to jest 6,93%, a jakby 
druga strona , czyli to ile powiat wykorzystał tego wskaźnika. To jest koło 4,86%, więc mamy 
tutaj taką dosyć dobrą ponad 2% poduszkę bezpieczeństwa, wskaźnik będzie też miał nieco 
zmian,  będzie liczony dla 7 lat, ale jeżeli chodzi o poprzednie lata, no to również Powiat 
wykazywał tutaj pewne nadwyżki w związku z  powyższym nie ma takiego  zagrożenia 
niewykonania  tego wskaźnika.”  
 

d) przedstawienie uchwały Składu Orzekającego RIO w Szczecinie w sprawie wydania 

opinii  o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za 2020 rok, 

Uchwałę Nr XXVIII.162.Z.2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie  
z dnia 23 kwietnia 2021 r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Wałeckiego 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za 2020 r. wraz z informacją  
o stanie mienia komunalnego załączono do materiałów na XXVI sesję Rady Powiatu . Stanowi ona 
załącznik nr 15 do protokołu*. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu w Wałczu Cezary Skrzypczak przedstawił opinię Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie: (02:36:45). 

„Uchwała Nr  XXVIII.162.Z.2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Szczecinie z dnia 23 kwietnia 2021 r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Zarząd 
Powiatu Wałeckiego sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego  
za 2020 r. wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. Na podstawie art. 13 pkt 5 w zw.                
z art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1992 r. o regionalnych izbach obrachunkowych (Dz. 
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U. z 2019 r. poz. 2137) - Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie, 
pozytywnie opiniuje sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za 2020 r. wraz z 
informacją o stanie mienia komunalnego. Uzasadnienie: Sprawozdanie z wykonania budżetu 
Powiatu Wałeckiego l za 2020 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego zostało 
przedłożone przez Zarząd Powiatu Wałeckiego Regionalnej Izbie Obrachunkowej  
w Szczecinie, Zespół Zamiejscowy w Koszalinie w dniu 6 kwietnia br. Skład Orzekający wydając 
niniejszą opinię oparł się na przeprowadzonej analizie danych ujętych  
w sprawozdaniu z uwzględnieniem ich istotności dla gospodarki finansowej jednostki 
samorządu terytorialnego oraz analizy uchwały budżetowej oraz jej zmian dokonanych  
w trakcie roku, a także danych wykazanych w sprawozdaniach budżetowych oraz w zakresie 
operacji finansowych sporządzonych wg stanu na dzień 31 grudnia 2020 r. Przedłożone 
sprawozdanie zostało sporządzone prawidłowo pod względem formalnym.Skład Orzekający 
stwierdził, iż spełnia ono wymogi określone przepisami art. 267 ust. 1 pkt 1 oraz art. 269 ustawy 
z dnia 27 sierpnia 2009 r.  o finansach publicznych. Dane ujęte w sprawozdaniu  
z wykonania budżetu zgodne są z danymi wykazanymi w sprawozdaniach sporządzonych na 
podstawie rozporządzeń: Ministra Rozwoju i Finansów z dnia 9 stycznia 2018 r. w sprawie 
sprawozdawczości budżetowej (Dz. U. z 2020 r. poz. 1564) oraz Ministra Finansów z dnia  
4 marca 2010 r. w sprawie sprawozdań jednostek sektora finansów publicznych w zakresie 
operacji finansowych (Dz. U. z 2014 r. poz. 1773), a także spełniają wymogi rozporządzenia 
Ministra Finansów z dnia 2 marca 2010 r. w sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów, 
wydatków, przychodów i rozchodów oraz środków pochodzących ze źródeł zagranicznych.Wraz 
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Izbie przedstawiona została informacja o stanie mienia 
jednostki samorządu terytorialnego, o której mowa w art. 267 ust. I pkt 3 ustawy o finansach 
publicznych. W ocenie Składu Orzekającego przedłożona informacja została opracowana 
zgodnie z wymogami powołanego wyżej przepisu.Skład Orzekajacy stwierdził ,że ocean 
merytryczna należy do organu stanowiscaego jednostki samorzadu terystorialnego czyli do 
tutejszej Rady Powiatu.” 
 

e) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 

absolutorium  z tytułu wykonania budżetu w 2020 roku, 

Przedmiotowy wniosek załączono do materiałów na XXVI sesję Rady Powiatu w Wałczu. Stanowi on  
załącznik nr 16 do niniejszego protokołu*. 
 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Wałczu Tomasz Srebrzyński przedstawił 

wniosek Komisji Rewizyjnej: (02:41:06). 

„Na podstawie art. 16 ust. 3 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym  (Dz. 
U. z 2020 r. poz. 920)  oraz art. 270 ust. 2 i ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r.  
o finansach publicznych (Dz.U. z 2021 r. poz. 305). Komisja Rewizyjna Rady Powiatu w Wałczu 
po rozpatrzeniu: sprawozdania finansowego Powiatu Wałeckiego za 2020 r., sprawozdania  
z wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za 2020 r. wraz z opinią Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o tym sprawozdaniu i informacji o stanie mienia Powiatu Wałeckiego, 
postanawia, co następuje: pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu Powiatu Wałeckiego za 
2020 r. i zwraca się do Rady Powiatu w Wałczu z wnioskiem o udzielenie absolutorium 
Zarządowi Powiatu w Wałczu z tytułu wykonania budżetu za 2020 r. Uzasadnienie: Komisja 
Rewizyjna po rozpatrzeniu: sprawozdania finansowego Powiatu Wałeckiego za 2020 r., 
sprawozdania Zarządu Powiatu w Wałczu z wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego  za 2020 r. 
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wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu i  informacji o stanie mienia 
Powiatu Wałeckiego stwierdza: Przedłożone Komisji sprawozdanie finansowe składa się z: 
bilansu z wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego  za 2020 r., łącznego bilansu obejmującego 
dane wynikające z bilansów jednostek budżetowych i zakładów budżetowych łącznego rachunku 
zysków i strat, informacji dodatkowej. Sprawozdanie finansowe zostało sporządzone na 
podstawie danych księgowych wynikających z zamknięcia ksiąg rachunkowych na dzień 31 
grudnia 2020 r. Ze sprawozdania wynika, że: suma aktywów i pasywów bilansu łącznego na 
koniec 2020 roku wyniosła 94 510 837,55 zł; zysk netto na koniec 2020 roku wyniósł 
10 502 784,14 zł; stan funduszu na koniec 2020 roku wyniósł 80 569 545,39 zł i stan zobowiązań 
finansowych na koniec 2020 roku wyniósł 31 973 711,05 zł. Ze sprawozdania z wykonania 
budżetu wynika, iż: planowane dochody budżetowe w kwocie 78 179 498 zł, wykonano w kwocie 
67 591 741,60 zł, co stanowi 86,5 % , planowane wydatki budżetowe w wysokości 82 479 348 
zł, zrealizowano    w kwocie 67 255 337,75 zł, co stanowi 81,5 % , wynik wykonania budżetu to 
336 403,85 zł nadwyżki przy planowanym deficycie w kwocie 4 299 850 zł. Zarząd Powiatu  
w 2020 roku pozyskał dodatkowe środki na łączną kwotę 11 424 348,31 zł. Z informacji o stanie 
mienia wynika, że: wartość mienia Powiatu Wałeckiego na dzień 31.12.2020 r. wynosi 
77 355 032,86 zł. Komisja Rewizyjna oceniła całokształt spraw związanych z wykonaniem 
budżetu i wysłuchała ustnych wyjaśnień Skarbnika Powiatu. Na podstawie powyższych danych 
oraz przeprowadzonych czynności sprawdzających Komisja Rewizyjna ocenia, że Zarząd 
realizując zadania związane  z wykonaniem budżetu, kierował się zasadą celowości, legalności, 
rzetelności i oszczędności w gospodarowaniu środkami publicznymi. Komisja nie stwierdziła 
uchybień w tym zakresie.” 

 
f) przedstawienie uchwały Składu Orzekającego RIO w Szczecinie w sprawie wydania 

opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok, 

Uchwałę Nr XLVII.221.Z.2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie  
z dnia 18 czerwca  2021 r. w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium 
przekazano do materiałów na XXVI sesję Rady Powiatu.  Stanowi ona załącznik nr 17  do protokołu*. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu w Wałczu Cezary Skrzypczak przedstawił opinię Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie: (02:46:25.) 

„Uchwała Nr XlVII.221.Z.2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Szczecinie z dnia 18 czerwca 2021 r. w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej 
Rady Powiatu w Wałczu w sprawie absolutorium. Na podstawie art. 13 pkt 8 w związku z art. 
19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1992 r. o regionalnych izbach obrachunkowych (Dz. U.  
z 2019 r. poz. 2137) Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie, pozytywnie 
opiniuje wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Wałczu w sprawie udzielenia Zarządowi 
Powiatu w Wałczu absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2020. Uzasadnienie Zgodnie 
z art. 16 ust. 3 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym (Dz. U. z 2020 r. poz. 
920, ze zm.) oraz art. 270 ust. 2 i ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych 
(Dz. U. z 2021 r. poz. 305) komisja rewizyjna, po rozpatrzeniu sprawozdania finansowego, 
sprawozdania z wykonania budżetu wraz z opinią regionalnej izby obrachunkowej o tym 
sprawozdaniu oraz informacji o stanie mienia, opiniuje wykonanie budżetu powiatu  
i przedstawia organowi stanowiącemu jednostki samorządu terytorialnego wniosek w sprawie 
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absolutorium dla organu wykonawczego. Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Wałczu  
z dnia 2 czerwca 2021 r. został przekazany do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie, 
Zespół Zamiejscowy w Koszalinie w dniu 7 czerwca br.  Z treści przedłożonego wniosku wraz  
z uzasadnieniem oraz protokołów z posiedzeń Komisji Rewizyjnej wynika, iż Komisja Rewizyjna 
rozpatrzyła wymagane prawem dokumenty i w oparciu o wynikające z tych dokumentów dane 
pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu za 2020 rok oraz wystąpiła do organu 
stanowiącego z wnioskiem o udzielenie absolutorium. Przedstawione okoliczności implikują 
ocenę, iż wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium sporządzony został zgodnie  
z powołanymi przepisami prawa, albowiem na podstawie ustawowo określonych przesłanek  
i w ustawowo określonym terminie. Powyższe stwierdzenie determinuje z kolei pozytywną opinię 
Składu Orzekającego w przedmiocie przedłożonego wniosku.” 
 
Po czym Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio otworzył dyskusję w sprawie 
udzielenia Zarządowi Powiatu w Wałczu  absolutorium za 2020 rok. 
 

g) dyskusja, 

Roman Wiśniewski – Radny Rady Powiatu (02:49:17).  

- „Bardzo dziękuję, Panie Przewodniczący, w związku z tym nie mogąc uczestniczyć  

z wiadomych przyczyn, braku akceptacji Rady Powiatu dla mojego udziału w tych komisjach 

branżowych, będę tutaj kilka pytań musiał zadać, gdyby komisja może nie było konieczne, ale to 

jest już inny temat.  Ja proszę Pana Skarbnika o komentarz do sprawozdania finansowego 

jednostki samorządowej. Tu chodzi mi o stronę aktywów, środki pieniężne na początku roku było 

8 mln  400 tys. zł na koniec roku były ponad 13 mln zł i pasywa, które wzrosły z 27 mln zł  na 32 

mln zł,  prosiłbym o komentarz w tej sprawie. Może zadam wszystkie pytania, Pan Skarbnik 

rozumiem będziemy się do tego, odniesie blokowo. Prosiłbym  też o komentarz do końcowej 

tabeli, jest pojęcie w D.II.3 - zobowiązania z tytułu ubezpieczeń i innych świadczeń. I mamy te 

zobowiązania na poziomie, mieliśmy  na początku roku 3 mln 800 tys. zł na koniec roku 3 mln  

400 tys. zł i zobowiązanie z tytułu wynagrodzeń mieliśmy 1 mln 800 tys. zł mamy ponad 2 mln 

zł. Z czego wynika, z tego, że pracownicy mają opóźnione wypłacanie wynagrodzeń, to wynika  

z tej sztuczki, którą kiedyś Pan Starosta zastosował i pracownikowi zamiast płacić kiedyś 26. 

przerzucił to na  kolejny szkoda, bo to jednak jest kosztem pracownika. Wynagrodzenia wzrosły 

z 29mln 800 tys. zł do  2 mln 700 tys. zł. Tutaj chciałem się spytać, czy wynagrodzenia wzrosły  

w związku ze zwiększonym zatrudnieniem czy z podwyżkami dla pracowników, szczególnie tych 

pracowników, który o, których już wcześniej mówiłem czyli tych  najmniej zarabiających,  

o których nie mogę dostać odpowiedzi, bo bezprawnie Pan Starosta zasłania się RODO, nie ma 

zastosowania. Teraz kilka takich konkluzji  czy spostrzeżeń,  chodzi o podatek dochodowy od 

osób fizycznych. Mieliśmy rok pandemii wszyscy mówili o tym, że on się bardzo odbije bardzo na 

dochodach, szczególnie na dochodach od osób fizycznych od osób prawnych wygląda na to, 

czego się bardzo bardzo cieszę, że na dochodach od osób fizycznych nie odbił. Mamy 101,3 % 

natomiast bardzo wzrosły, wzrósł podatek dochodowy od osób prawnych. Co też bardzo cieszy, 

bo rozumiem, że ktoś, jak płaci podatek dochodowy to ,to ma z czego, w związku z tym dochody 

wzrosły i w związku z tym zapłacili kolejny. Mamy proszę Państwa znowu sytuację taką, że już 

na to zwracałem uwagę, i będę zwracał za każdym razem, kiedy taką możliwość zakłada się dużą 

kwotę kar mandatów i grzywny od osób fizycznych, przecież potem wykonuje się ją w bardzo 
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marginalnym zakresie, czy to nie jest brak wiary społeczeństwo, że jednak tak pisze przewinień 

nie będzie popełniać, można wyciągnąć historyczne dane zobaczyć, że to także nie jest naszym  

społeczeństwem, a za to od  osób prawnych ciągle mamy to 0 i nawet po tym, jest kłopot  

z obliczeniem, bo po pierwsze nie dzieli się 0, ale 0 podzielone przez  jakąś też daje nam chyba 

jak dobrze pamiętam,  nie określono.  To jest prosiłbym, żeby, nie robić takich sztuczek,  nie ma 

sensu zakładać kwot, bo po co te wskaźniki. Chciałbym się dowiedzieć, co to za składniki 

majątkowe sprzedaliśmy, nie są duże sumy, ale z czego wynika plan  326 zł, tak precyzyjny,  jego 

wykonanie na poziomie 700% to nie są duże kwoty , ale wykonanie rzuciło się w oczy. Też 

chciałbym się spytać o wydatki Rady Powiatu. Mamy tutaj diety, to jest oczywiste nie chcę do 

tego problemu wracać. Mamy materiały wyposażenie 329 zł i  mamy zakup usług pozostałych 

prawie 11 tys. zł  bardzo by mnie interesowało co to jest poza tym w tym, za co 11 tys. zł Rada 

Powiatu wydała. Mamy też wydatek na materiały biurowe i w dobie Internetu,  wydaje się  

w dobie cyfryzacji, o  której Pan Starosta  chyba mówi, może warto przejść gdzie się da  na 

system elektroniczny. Ja tylko opowiem  taki jeden, ja składam wszystkie praktycznie dokumenty 

w sposób cyfrowy. Natomiast wszystkie dokumenty faktycznie zostaje w sposób papierowe, 

zdarzył się przypadek, że najpierw dostałem pismo ze starostwa jako z urzędu, potem Pani 

wychodząc minęła na schodach się z drugą Panią, która przyniosła mi pismo z biura rady, 

niepotrzebnie publicznie dać przykład ludziom pustą informatyzację. No chyba  nie przekracza 

kompetencji Zarządu i Starosty. To też jestem punkt opłaty pocztowe może to nie są wielkie 

kwoty, ale, gdybyśmy odbierali korespondencji, zwłaszcza my, bo ja rozumiem, że społeczeństwo 

trzeba takie coś wysłać, to byśmy dali dobry przykład w dobie powiedzmy kłopotów 

środowiskowych, ekologii. Po pierwsze, wydajemy niepotrzebnie pieniądze, po drugie niszczymy 

tez niepotrzebnie środowisko. No i te wynagrodzenia, o których mówiłem, czy to wynika, tutaj 

mam wydatki szkół, które tu chyba Pani Starosta odpowiedziała. Ja rozumiem, że to wynika z 

tego systemu, musimy przez pewien czas mieć więcej nadgodzin, w związku  

z dublowanie się roczników i  dlatego te wynagrodzenia w szkołach wzrosły, jeżeli tak, no to jak 

nie będzie odpowiedzi, przyjmuje do wiadomości z tego co wynika.”  

 
Paweł Gwozdecki – Skarbnik Powiatu (02:58:00) 
- „Kwestia pierwsza to była kwestia bilansów i kwestia wartości aktywów -  środki pieniężne.  
To jest, o czym mówiłem o tych, które pozostały nam od zaciągniętych kredytów,  ale pozostały 
nam na  naszych rachunkach bankowych, w związku z tym jest po prostu więcej, one są 
wykazywane w sprawozdaniu RB NDS i to one są właśnie jako te środki, które związane  
z rozliczeniem kredytów z lat ubiegłych, a częściowo również otóż nie dotyczy tej nadwyżki nad 
ubiegłym rokiem, również tam środki np. dotacji, które pozostały naszych rachunkach tych 
europejskich, one są wydzielone.  W kwestii pasywów na chwilkę odłożę na bok, bo muszę też 
rzucić okiem w poszczególne pozycje. Zobowiązania na koniec roku z tytułu wynagrodzeń, one 
także strasznie nie różnią się rok do roku, proszę pamiętać, że to był rok w którym bardzo mocno 
wzrosło wynagrodzenie , i to jest drugie pytanie o wartość wzrostu środków na wydatki na 
wynagrodzenia, jest rok w którym bardzo mocno wzrosły wynagrodzenia szczególnie właśnie  
w obszarze oświaty, wydatki  na wynagrodzenia wzrosły o prawie 2 mln 300 tys. zł w Starostwie 
Powiatowym w Wałczu one globalnie, chyba koło wynagrodzenie 5 mln zł.  Tam chyba była 
różnica między w wysokości 250 tys. zł rok do roku, i w związku z tym, że wynagrodzenia są 
płacone w  następnym miesiącu są traktowane jako zobowiązania niewymagalne, ale 
zobowiązania związku z tym muszą zostać ujęte w tym akurat miejscu. Jeżeli chodzi o podatek, 
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środki z podatku dochodowego od osób fizycznych i tych udziałów, różnica między środkami, 
które wpłynęły,  planem pierwotnym, tym planem, który był w uchwale budżetowej na rok 2020 
sporządzonego w 2019 ta różnica to jest ponad 300 tys. zł, one są niższe, od tak naprawdę 
odpływu, który był przewidziany na początku, natomiast w trakcie roku na początku roku 
zmniejszyliśmy mocno plan, ponieważ wpływów w pierwszym kwartale wnioskowaliśmy, że ta 
różnica będzie dużo wyższa, ze ona będzie wynosiła koło 1,5 mln zł , plan był sukcesywnie 
podnoszony, natomiast nie został podniesiony do planu pierwotnego, stąd i tak ponad nasze 
przewidywania otrzymaliśmy więcej  z podatku, ale przewidywanie wtórny więcej z podatku niż 
pierwotnie było to z zakładałem. Jeżeli chodzi o wpływy z tytułu udziału w podatku od osób 
prawnych. Tak to znaczy, że kondycja przedsiębiorstw była lepsza, natomiast te udziały one nie 
są takiej wysokości, nie są tak istotne dla budżetu powiatu. Czy są istotne, ale nie są takim 
wysokości jak od osób fizycznych. To jest ponad  350 tys. zł z tytułu z tych udziałów. Natomiast 
zdaje się, że w końcówce ubiegłego roku zostały obarczone podatkiem CIT-em i grupy spółek, 
nie jestem pewien, ale być może, chyba taka sytuacja miała miejsce, być  może ten wzrost jest 
też związany z tym z tym faktem. Kwestia grzywien od osób fizycznych my musi pamiętać, że to 
są najczęściej środki tutaj występujące są związane z ponadnormatywnym przewozami na 
drogach powiatowych, są to grzywna nakładana przez Inspekcję Transportu Drogowego, które 
później zostają przekazane do budżetu powiatu, ale oprócz tego mamy w Powiatowym 
Zarządzie Dróg kilka zaległych spraw związanych właśnie z  egzekucją takich środków i z tego,  
co pamiętam, to  kwestie należności jest to około 20 tys. zł, dlatego są wpisywane w nadziei na 
to, że uda się w końcu wyegzekwować, te pieniądze. Stąd są zawarte w tym planie, ale trzeba 
pamiętać, że te przedsiębiorstwa jednoosobowe to są traktowane jak te osoby fizyczne. 
Sprzedaż składników majątku tak niski plan to był plan zakładany przez jednostki, które 
sprzedawały proste sprawy typu sprzedaż złomu. Natomiast oprócz tego mamy tutaj, to 
zwiększoną kwotę ponad 300 zł jest związana ze sprzedażą pojazdów, w których przepadek 
został orzeczony na rzeczy Powiatu. Stąd taka różnica w kwocie nie przewidywaliśmy, że te 
sprawy potoczą się tym kierunku one są skomplikowane, zawiłe, to niewielkie pieniądze , ale   
gdzieś tam się w końcu na budżecie Powiatu się odbija. Mamy duże koszty z tytułu 
przechowywania porzuconych pojazdów, ale widać, że tutaj sprawy poszły do przodu i udało się 
orzec od przepadku na mieniu Powiatu i sprzedaż tego mienia.”  
 
Janusz Różański – Radny Rady Powiatu (03:05:07) 
- „Nie pamiętam przez dwadzieścia kilka lat jestem radnym, żeby była taka rozpiętość  
w  wykonaniu dochodów i wykonaniu wydatków,   gdzie prawie 15 % to jest prawie 20%  myślę, 
że się źle stało. Zarząd wiedział już w listopadzie czy w grudniu, że nie jest realny, szczególnie 
właśnie w tych wydatkach majątkowych wykonanie tak w takiej wysokości budżet teraz 
wygląda nie ładnie. Apeluję, żeby na przyszłość analizować na bieżąco możliwości wykonania 
budżetu do tych 20 % to źle świadczy,  po prostu o Zarządzie i Skarbniku. Skarbnik również mógł 
Zarządowi pewne sprawy, źle świadczy też o Radzie, że Rada jak gdyby nie czuwała nad tym 
tematem. To, co powiedział, Pan Radny Wiśniewski, sprawa ZUS-u i sprawa przesunięcia tych  
o 2 tygodnie wypłat, to taki temat wstydliwy. Apeluje do Zarządu, żeby Zarząd zrobił wszystko, 
żeby wreszcie z tym ZUS-em wyjść na 0 i żeby również, jeżeli chodzi o te wypłaty zastanowić, jak 
to przywrócić, czy to jest w ogóle możliwość taka, żeby cofnąć te 2 tygodnie, jak pozostałe 
samorządy w powiecie wałeckim mają wypłaty. Proszę Państwa po pierwsze, z roku na rok 
zwiększa się,  jak gdyby  udział powiatu w wydatkach na oświatę jest to  trudny temat.  
Ja pamiętam czasy, kiedy była lekka nawet nadwyżka, potem było na 0, a teraz jest prawie 4 mln 
zł  musimy szukać środków na  wypłatę. I to, co tutaj była mowa jest w sprawozdaniu z pracy  
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Zarządu również rok bieżący będzie w tym temacie bardzo trudny. Zdaje sobie sprawę, że trzeba 
szukać oszczędności. Wiemy o tym, mówię do Pani Wicestarosty, że już 2 lata mamy te podwójne 
roczniki, że już w przyszłym roku odejdzie nam młodzież z ogólniaków, a za 2 lata odejdą z tych 
szkół technicznych i powiat musi się szczególnie do tego przygotować. Otrzymaliśmy swego 
czasu materiały takie do dyskusji. Ja wiem, że pandemia przerwała to temat oświaty i być może 
na jesieni, co mówił kolega radny Wiśniewski apelował, żebyśmy się spotkali, żebyśmy jeszcze 
poszukali, no rezerw, aby rok 2021 szczególnie 2022/23 będzie trudny jakoś przeżyć w tym 
zakresie. Sprawa zadłużenia oczywiście, w związku z tym, że  mamy niskie dochody, tak niskie 
wydatki zadłużenie powiatu 32% to jest 47% zwraca uwagę na też RIO. Już też mieliśmy tam 30 
parę prawda,  niecałe 40, a teraz znowu 47% myślę, że w tych zestawieniach Ministerstwa 
Finansów, jeżeli będziemy nadal, albo w skali wojewódzkiej albo w  skali krajowej, możemy być 
znowu na szarym końcu, Myślę, że ten rok 2020 był trudny z wielu przyczyn, wiemy o co chodzi, 
wyciągniemy wnioski z tego roku 2020, abyśmy jeszcze w 2021 roku mogli uratować to, co 
możemy uratować.” 
 
Wobec braku innych chętnych do zabrania głosu Wiceprzewodniczący Rady Powiatu przeszedł 
do kolejnego punktu porządku obrad.  

h) przyjęcie informacji o stanie mienia Powiatu Wałeckiego za 2020 r., 

Wobec braku uwag Wiceprzewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie informację o stanie 
mienia Powiatu Wałeckiego za 2020r. 

 
O godz. 16.04 obrady sesji opuszcza Przewodniczący Bogdan Białas. Na stan ogólny 17 radnych, 
obecnych 16.  
 
LICZBA OBECNYCH  - 16 
GŁOSY ZA  -  16 (radni: Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy Goszczyński, Jan Grudziński, Anna 
Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, Sławomir Niewczas, Janusz Różański, 
Ireneusz Sawczyszyn,  Cezary Skrzypczak, Tomasz Srebrzyński, Bogdan Wankiewicz, Tadeusz 
Wenio, Mirosław Wiercioch, Roman Wiśniewski) 
GŁOSY PRZECIW - 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 0 
W wyniku imiennego głosowania informacja została przyjęta.  
 

i) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 

Wałeckiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu w 2020 roku, 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem załączono do materiałów na XXVI sesję Rady 

Powiatu w Wałczu. Stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu*. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie w trybie jawnym projekt uchwały  
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu Wałeckiego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2020 roku. 
 
LICZBA OBECNYCH  - 16 
GŁOSY ZA  -  14 (radni: Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy Goszczyński, Jan Grudziński, Anna 
Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, Sławomir Niewczas, Ireneusz 
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Sawczyszyn,  Cezary Skrzypczak, Tomasz Srebrzyński, Bogdan Wankiewicz, Tadeusz Wenio, 
Mirosław Wiercioch) 
GŁOSY PRZECIW - 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 2 (radni: Janusz Różański, Roman Wiśniewski) 
W wyniku imiennego głosowania uchwała została przyjęta i otrzymuje Nr XXVI/194/2021 
Uchwała wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu*.  
 

j) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Wałczu absolutorium  

z tytułu wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za 2020 rok. 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem załączono do materiałów na XXVI sesję Rady 
Powiatu w Wałczu. Stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu*. 

 
Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie w trybie jawnym projekt uchwały  
w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Wałczu absolutorium z tytułu wykonania budżetu 
Powiatu Wałeckiego za 2020 rok. 
 
LICZBA OBECNYCH  - 16 
GŁOSY ZA  -  14 (radni: Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy Goszczyński, Jan Grudziński, Anna 
Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, Sławomir Niewczas, Ireneusz 
Sawczyszyn,  Cezary Skrzypczak, Tomasz Srebrzyński, Bogdan Wankiewicz, Tadeusz Wenio, 
Mirosław Wiercioch,) 
GŁOSY PRZECIW - 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 2 (radni: Janusz Różański, Roman Wiśniewski) 
W wyniku imiennego głosowania uchwała została przyjęta i otrzymuje Nr XXVI/195/2021 
Uchwała wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu*.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio pogratulował Zarządowi Powiatu  
w Wałczu  otrzymania absolutorium  za 2020 roku . 
 
Starosta Wałecki Bogdan Wankiewicz podziękował za udzielenie absolutorium powiedział, że 
jest to jest bardzo ważne dla Zarządu Powiatu i organu stanowiącego powiedział, że udzielenie 
absolutorium to przykład i krok do tego, żeby jeszcze lepiej pracować nad budżetem 
zabezpieczyć środki na chęć działania, które chcą stworzyć dla społeczności lokalnej. (03:16:18)  
 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu ogłosił 15 minutową przerwę. Przerwa trwała od godz. 
16.18 do godz. 16.30. Po wznowieniu obrad przeszedł do kolejnego punktu obrad.  

 
Ad. pkt 9.  
Informacja na temat realizacji Strategii Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Powiatu 
Wałeckiego na lata 2011-2020, za 2020 rok: 
Przedmiotową Informację załączono do materiałów na XXVI Sesję Rady Powiatu w Wałczu. Stanowi ona  

załącznik nr 22 do niniejszego protokołu*. 

 
a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 
b) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu, 
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Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 16 czerwca 2021 r po zapoznaniu się  
z  Informacją na temat realizacji Strategii Rozwoju Społeczno- Gospodarczego Powiatu Wałeckiego na 
lata 2011-2020, za 2020 rok zaopiniowała niniejszą informację  pozytywnie. 
 

c) dyskusja, 
Radny Roman Wiśniewski (03:30:43), Starosta Wałecki  Bogdan Wankiewicz (03:31:25),Radny 
Roman Wiśniewski (03:32:25), Starosta Wałecki  Bogdan Wankiewicz (03:33:42), Radny Roman 
Wiśniewski (03:33:46), Starosta Wałecki Bogdan Wankiewicz (03:34:02), Radny Roman 
Wiśniewski (03:34:07), Starosta Wałecki Bogdan Wankiewicz (03:34:12), Radny Roman 
Wiśniewski (03:34:19), Starosta Wałecki  Bogdan Wankiewicz (03:35:39) Radny Roman 
Wiśniewski (03:36:19), Starosta Wałecki Bogdan Wankiewicz( 03:37:05), Radny Roman 
Wiśniewski (03:37:28). 
 
Wobec braku innych chętnych do zabrania głosu Wiceprzewodniczący Rady Powiatu poddał pod 
głosowanie Informację na temat realizacji Strategii Rozwoju Społeczno- Gospodarczego Powiatu 
Wałeckiego na lata 2011-2020, za 2020 rok. 

 
d) przyjęcie informacji. 

LICZBA OBECNYCH  - 16 
GŁOSY ZA  -  16 (radni: Bogdan Białas, Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy Goszczyński, Jan 
Grudziński, Anna Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, Sławomir Niewczas, 
Janusz Różański, Ireneusz Sawczyszyn, Cezary Skrzypczak, Tomasz Srebrzyński, Bogdan 
Wankiewicz, Tadeusz Wenio, Mirosław Wiercioch, Roman Wiśniewski) 
GŁOSY PRZECIW - 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 0 
 
Ad. pkt. 10. 

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu za 2020r.: 
Przedmiotowe Sprawozdanie  załączono do materiałów na XXVI Sesję Rady Powiatu w Wałczu. Stanowi 
ono  załącznik  nr 23-24 do niniejszego protokołu*. 
 

a) sprawozdanie PCPR w Wałczu, 
b) stanowisko  Zarządu Powiatu w Wałczu, 

Przedmiotowe stanowisko załączono do materiałów na XXVI Sesję Rady Powiatu w Wałczu. 

 

c) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych  Rady Powiatu w Wałczu, 
Komisja Edukacji i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 17 czerwca  2021 r. po zapoznaniu się ze 
Sprawozdaniem z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu za 2020 r. 
zaopiniowała niniejsze sprawozdanie pozytywnie. 

 

d) dyskusja 
Radny Janusz Różański (03:41:28), Dyrektor PCPR Bożena Terefenko (03:41:56), 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu  Tadeusz Wenio (03:42:01) 

 
Wobec braku innych chętnych do zabrania głosu Wiceprzewodniczący Rady Powiatu poddał pod 
głosowanie Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu za 2020 r. 
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e)  przyjęcie sprawozdania 
LICZBA OBECNYCH  - 16 
GŁOSY ZA  -  16 (radni: Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy Goszczyński, Jan Grudziński, Anna 
Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, Sławomir Niewczas, Janusz Różański, 
Ireneusz Sawczyszyn, Cezary Skrzypczak, Tomasz Srebrzyński, Bogdan Wankiewicz, Tadeusz 
Wenio, Mirosław Wiercioch, Roman Wiśniewski) 
GŁOSY PRZECIW - 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 0 
 
O godz. 16.44 na obrady przybył Przewodniczący Bogdan Białas.  Na stan ogólny 17 , obecni 
wszyscy radni. 
 
Ad. pkt. 11. 

Sprawozdanie z  realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych  na 
lata 2014-2020 za 2020 r.:  
Przedmiotowe Sprawozdanie  załączono do materiałów na XXVI Sesję Rady Powiatu w Wałczu. Stanowi 
ono  załącznik nr 25-26 do niniejszego protokołu*. 

 

a)  stanowisko Zarządu Powiatu w Wałczu, 
Przedmiotowe stanowisko  załączono do materiałów na XXVI Sesję Rady Powiatu w Wałczu.  

 
b)  ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu,  

Komisja Edukacji i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 17 czerwca  2021 r. po zapoznaniu się ze 
Sprawozdaniem z realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2014-
2020 za 2020r.   zaopiniowała niniejsze sprawozdanie pozytywnie. 
 

c)  dyskusja, 
Wobec braku chętnych do zabrania głosu Wiceprzewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie 
Sprawozdanie z realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2014-
2020 za 2020 r.   

 

d)  przyjęcie sprawozdania. 
LICZBA OBECNYCH  - 16 
GŁOSY ZA  -  16 (radni: Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy Goszczyński, Jan Grudziński, Anna 
Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, Sławomir Niewczas, Janusz Różański, 
Ireneusz Sawczyszyn, Cezary Skrzypczak, Tomasz Srebrzyński, Bogdan Wankiewicz, Tadeusz 
Wenio, Mirosław Wiercioch, Roman Wiśniewski) 
GŁOSY PRZECIW - 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 0 

  
O godz. 16.46 na obrady przybył Przewodniczący Bogdan Białas.  Na stan ogólny 17, obecni 
wszyscy radni. 
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Ad. pkt. 12. 

Informacja na temat realizacji Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób 
Niepełnosprawnych w zakresie Rehabilitacji Społecznej i przestrzeganie Praw Osób 
Niepełnosprawnych na lata 2016 - 2020, za 2020r.:   
Przedmiotową Informację  załączono do materiałów na XXVI sesję Rady Powiatu w Wałczu. Stanowi ona  

załącznik nr 27 do niniejszego protokołu*. 

 

a)  informacja PCPR w Wałczu,  
b)  ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

Komisja Edukacji i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 17 czerwca 2021 r. po zapoznaniu się  
z Informacją dotyczącą realizacji Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych  
w zakresie Rehabilitacji Społecznej i Przestrzeganie Praw Osób Niepełnosprawnych na lata 2016 – 2020, 
za 2020r. zaopiniowała niniejszą informację pozytywnie. 

 
c)  dyskusja, 

Radny Roman Wiśniewski (03:47:57), Dyrektor PCPR Bożena Terefenko (03:50:14) 
 
Wobec braku innych chętnych do zabrania głosu Wiceprzewodniczący Rady Powiatu poddał pod 
głosowanie Informację  nt. realizacji Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych  
w zakresie Rehabilitacji Społecznej i Przestrzeganie Praw Osób Niepełnosprawnych na lata 2016 – 2020, 
za 2020r. 
 

d)  przyjęcie informacji. 
LICZBA OBECNYCH  - 17 
GŁOSY ZA  -  17 (radni: Bogdan Białas, Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy Goszczyński, Jan 
Grudziński, Anna Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, Sławomir Niewczas, 
Janusz Różański, Ireneusz Sawczyszyn, Cezary Skrzypczak, Tomasz Srebrzyński, Bogdan 
Wankiewicz, Tadeusz Wenio, Mirosław Wiercioch, Roman Wiśniewski) 
GŁOSY PRZECIW - 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 0 
  
Ad. pkt. 13. 

Ocena zasobów pomocy społecznej za  rok 2020 dla powiatu wałeckiego: 
Przedmiotową Ocenę załączono do materiałów na XXVI  Sesję Rady Powiatu w Wałczu. Stanowi ono  
załącznik nr 28 do niniejszego protokołu*. 
 

a) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu 
Komisja Edukacji i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 17 czerwca  2021 r. po zapoznaniu się  
z Oceną  zasobów pomocy społecznej za rok 2020 dla powiatu wałeckiego zaopiniowała niniejszą ocenę 
pozytywnie. 

 
b) dyskusja 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Wiceprzewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie 
Ocenę zasobów pomocy społecznej za rok 2020 dla powiatu wałeckiego. 

 
c) przyjęcie oceny 

LICZBA OBECNYCH  - 17 
GŁOSY ZA  -  17 (radni: Bogdan Białas, Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy Goszczyński,  
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Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, Sławomir 
Niewczas, Janusz Różański, Ireneusz Sawczyszyn, Cezary Skrzypczak, Tomasz Srebrzyński, 
Bogdan Wankiewicz, Tadeusz Wenio, Mirosław Wiercioch, Roman Wiśniewski) 
GŁOSY PRZECIW - 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 0 
 
Ad. pkt. 14. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2021 rok: 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem załączono do Wniosku Zarządu Powiatu.  

 
a) dyskusja,  

Radny Janusz Różański (03:55:52), Starota Wałecki Bogdan Wankiewicz (03:56:36), Radny 
Janusz Różański (03:56:40), Starota Wałecki Bogdan Wankiewicz (03:56:44), Radny Janusz 
Różański (03:57:09), Starota Wałecki Bogdan Wankiewicz (03:57:09), Radny Janusz Różański 
(03:57:27), Starota Wałecki Bogdan Wankiewicz (03:57:31), Radny Janusz Różański (03:57:35) 
 
Wobec braku innych chętnych do zabrania głosu Wiceprzewodniczący Rady Powiatu poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 

 
b) podjęcie uchwały.   

LICZBA OBECNYCH  - 17 
GŁOSY ZA  -  16 (radni: Bogdan Białas, Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy Goszczyński, Jan 
Grudziński, Anna Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, Sławomir Niewczas, 
Ireneusz Sawczyszyn, Cezary Skrzypczak, Tomasz Srebrzyński, Bogdan Wankiewicz, Tadeusz 
Wenio, Mirosław Wiercioch, Roman Wiśniewski) 
GŁOSY PRZECIW - 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 1 (radny: Janusz Różański ) 
W wyniku imiennego głosowania uchwała została przyjęta i otrzymuje Nr XXVI/196/2021 
Uchwała stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu*.  
 
Ad. pkt. 15. 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XIX/157/2020 w sprawie wysokości opłat za 
usunięcie i przechowywanie pojazdu usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów powstałych 
w razie odstąpienia od usunięcia pojazdu w 2021 r.: 
Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem załączono do  materiałów na XXVI  Sesję Rady 
Powiatu w Wałczu. Stanowi ono  załącznik nr 30 do niniejszego protokołu*. 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  
w Wałczu, 

Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 16 czerwca 2021 r po zapoznaniu się  
z projektem uchwały zmieniającej uchwałę Nr XIX/157/2020 w sprawie wysokości opłat za usunięcie  
i przechowywanie pojazdu usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia 
od usunięcia pojazdu w 2021 r. 

 

b) dyskusja,  
Radny Roman Wiśniewski (04:00:41), Starota Wałecki Bogdan Wankiewicz (04:01:24), Radny 
Roman Wiśniewski (04:01:40), Starota Wałecki Bogdan Wankiewicz (04:01:49),  Radny Roman 
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 Wiśniewski (04:01:52), Starota Wałecki Bogdan Wankiewicz (04:02:36), Radny Roman 
Wiśniewski (04:02:42), Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Cezary Skrzypczak (04:03:01) Radny 
Roman Wiśniewski (04:03:26), Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Cezary Skrzypczak (04:03:52) 
 

c) podjęcie uchwały. 
LICZBA OBECNYCH  - 17 
GŁOSY ZA  -  17 (radni: Bogdan Białas, Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy Goszczyński, Jan 
Grudziński, Anna Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, Sławomir Niewczas, 
Janusz Różański, Ireneusz Sawczyszyn, Cezary Skrzypczak, Tomasz Srebrzyński, Bogdan 
Wankiewicz, Tadeusz Wenio, Mirosław Wiercioch, Roman Wiśniewski) 
GŁOSY PRZECIW - 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 0 
W wyniku imiennego głosowania uchwała została przyjęta i otrzymuje Nr XXVI/197/2021 
Uchwała stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu*.  
 
Ad. pkt. 16. 
Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Wałczu w sprawie złożonych wniosków, 
interpelacji i zapytań: 
W materiałach załączono pytania i odpowiedzi radnych: J. Różańskiego i R. Wiśniewskiego 
i Przemysława Maksymowicza. 
 
W dyskusji udział wzięli: 
Radny Roman Wiśniewski (04:07:01), Radny Janusz Różański (04:08:26),  
 
Ad. pkt. 17. 
Interpelacje oraz zapytania radnych: 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu poinformował,  iż zgodnie z art. 21 ustawy o samorządzie 
powiatowym Interpelacje i zapytania składane są na piśmie do Przewodniczącego Rady, który 
przekazuje je niezwłocznie staroście. Starosta, lub osoba przez niego wyznaczona, jest 
zobowiązana udzielić odpowiedzi na piśmie nie później niż w terminie 14 dni od dnia otrzymania 
interpelacji lub zapytania. 
 
W dyskusji udział wzięli: 
Radny Roman Wiśniewski (04:09:50) 
 
Ad. pkt. 18. 
Wnioski i oświadczenia radnych: 

 
W dyskusji udział wzięli: 
Radny Roman Wiśniewski (04:12:16), Wiceprzewodniczący Rady Powiatu  Tadeusz Wenio  
(04:12:57), Radny Roman Wiśniewski (04:13:12), Starosta Wałecki Bogdan Wankiewicz 
(04:13:31), Radny Janusz Różański ( 04:13:37), Wiceprzewodniczący Rady Powiatu  Tadeusz 
Wenio (04:13:43), Radny Roman Wiśniewski (04:13:54), Starosta Wałecki Bogdan Wankiewicz 
(04:15:41), Radny Roman Wiśniewski (04:15:46), Starosta Wałecki Bogdan Wankiewicz 
(04:15:50), Radny Roman Wiśniewski (04:16:05) Starosta Wałecki Bogdan Wankiewicz 
(04:16:54), Radny Roman Wiśniewski (04:17:06), Wiceprzewodniczący Rady Powiatu  Tadeusz  
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Wenio  (04:17:06),  Radny Roman Wiśniewski (04:17:18), Wiceprzewodniczący Rady Powiatu  
Tadeusz Wenio (04:17:23),  Radny Roman Wiśniewski (04:17:26), Radny Janusz Różański 
(04:20:44) 
 
Wobec braku innych chętnych do zabrania głosu Wiceprzewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punku 
porządku obrad.  

 
Ad. pkt. 19. 
Zakończenie sesji: 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady Powiatu  o godzinie 17.23 

zamknął obrady XXIV Sesji Rady Powiatu w Wałczu VI kadencji. 

 

* - Protokoły z imiennego głosowania radnych stanowią załącznik nr 32 do niniejszego 
protokołu.  

 -    Załączniki do wglądu na Samodzielnym stanowisku ds. obsługi Rady Powiatu. 
 

Na tym protokół zakończono.      

 

                                  Wiceprzewodniczący Rady Powiatu 

          

                                           /-/ Tadeusz Wenio    

                      

 

    Protokołowała:      

Inspektor ds. obsługi  Rady Powiatu  

 

                 /-/  Kinga Kanduła          

 


